

經典  
CLASSIC  
ENGLISH

2025  
Jan-Apr



Comprehensive  
**IELTS**  
SPEAKING

Pool of Topics  
with Full Answers

Up-to  
date

**PART 2&3**

當季

雅思口說  
真經全詳解



# 雅思口說當季真經全詳解

Jan-Apr 2025

Classic English

地址：

台北市許昌街 24 號 5 樓

電話：

(02) 2388-6882

電郵：

經典雅思真經 <[ce.ielts.rt@gmail.com](mailto:ce.ielts.rt@gmail.com)>

機構官網：

[www.classicenglish.com.tw](http://www.classicenglish.com.tw)

書籍網頁：

[bit.ly/3CA7D9a](https://bit.ly/3CA7D9a)

版權所有 © 2025 *Classic English*. 保留所有權利。

本書未經授權，不得以任何形式或任何手段複製、傳播或使用，包括影印、錄音或其他電子或機械方式，否則將追究法律責任。

出版次別：第一版

出版日期：2025 年 2 月

編輯部門：經典美語編輯團隊

排版設計：經典美語設計部

聲明：

本書所提供的內容和資訊僅供學術研究和參考之用。經典美語教育中心不對任何使用本書所造成的結果承擔責任。購買本書即表示您同意本書的使用條款和條件。

# 目 錄

<b>1</b>	<b>Describe a challenge you faced that you thought was rather difficult</b>	<b>14</b>
1.1	Part 2: Cue Card . . . . .	14
1.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	17
<b>2</b>	<b>Describe a city that you think is very interesting</b>	<b>20</b>
2.1	Part 2: Cue Card . . . . .	20
2.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	23
<b>3</b>	<b>Describe a competition you would like to take part in</b>	<b>27</b>
3.1	Part 2: Cue Card . . . . .	27
3.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	30
<b>4</b>	<b>Describe a countryside area that you have been to</b>	<b>32</b>
4.1	Part 2: Cue Card . . . . .	32
4.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	35
<b>5</b>	<b>Describe a course that you want to learn / study in the future</b>	<b>39</b>
5.1	Part 2: Cue Card . . . . .	39
5.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	42
<b>6</b>	<b>Describe a crowded place you have visited</b>	<b>51</b>
6.1	Part 2: Cue Card . . . . .	51
6.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	54
<b>7</b>	<b>Describe a daily routine that you enjoy</b>	<b>66</b>
7.1	Part 2: Cue Card . . . . .	66
7.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	69
<b>8</b>	<b>Describe a difficult decision that you once made</b>	<b>72</b>
8.1	Part 2: Cue Card . . . . .	72
8.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	75
<b>9</b>	<b>Describe a family member whom you would like to work with in the future</b>	<b>79</b>
9.1	Part 2: Cue Card . . . . .	79
9.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	82
<b>10</b>	<b>Describe a foreign country you would like to visit in the future</b>	<b>88</b>
10.1	Part 2: Cue Card . . . . .	88
10.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	91
<b>11</b>	<b>Describe a friend you like to talk with</b>	<b>94</b>
11.1	Part 2: Cue Card . . . . .	94
11.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	97
<b>12</b>	<b>Describe a gift you would like to buy for your friend</b>	<b>99</b>
12.1	Part 2: Cue Card . . . . .	99

12.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	102
<b>13</b>	<b>Describe a historical building you have been to</b>	<b>109</b>
13.1	Part 2: Cue Card . . . . .	109
13.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	112
<b>14</b>	<b>Describe a job that is useful to the society</b>	<b>114</b>
14.1	Part 2: Cue Card . . . . .	114
14.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	117
<b>15</b>	<b>Describe a line (or a few words) that you remember from a poem or song</b>	<b>121</b>
15.1	Part 2: Cue Card . . . . .	121
15.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	124
<b>16</b>	<b>Describe a long walk you ever had</b>	<b>127</b>
16.1	Part 2: Cue Card . . . . .	127
16.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	130
<b>17</b>	<b>Describe a movie you watched recently</b>	<b>132</b>
17.1	Part 2: Cue Card . . . . .	132
17.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	135
<b>18</b>	<b>Describe a natural place (e.g. parks, mountains)</b>	<b>141</b>
18.1	Part 2: Cue Card . . . . .	141
18.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	144
<b>19</b>	<b>Describe a new development in your country</b>	<b>147</b>
19.1	Part 2: Cue Card . . . . .	147
19.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	150
<b>20</b>	<b>Describe a park or a garden in your city</b>	<b>155</b>
20.1	Part 2: Cue Card . . . . .	155
20.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	158
<b>21</b>	<b>Describe a party that you enjoyed</b>	<b>161</b>
21.1	Part 2: Cue Card . . . . .	161
21.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	164
<b>22</b>	<b>Describe a person from whom others like to ask for advice</b>	<b>168</b>
22.1	Part 2: Cue Card . . . . .	168
22.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	171
<b>23</b>	<b>Describe a person who always has interesting ideas or opinions</b>	<b>177</b>
23.1	Part 2: Cue Card . . . . .	177
23.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	180
<b>24</b>	<b>Describe a person who contributes to the society</b>	<b>184</b>
24.1	Part 2: Cue Card . . . . .	184
24.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	187
<b>25</b>	<b>Describe a person who has strong opinions</b>	<b>189</b>
25.1	Part 2: Cue Card . . . . .	189
25.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	192
<b>26</b>	<b>Describe a person who likes to make things by hand</b>	<b>195</b>
26.1	Part 2: Cue Card . . . . .	195

26.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers	198
<b>27</b>	<b>Describe a person who likes to read a lot</b>	<b>201</b>
27.1	Part 2: Cue Card	201
27.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers	204
<b>28</b>	<b>Describe a person you follow on social media</b>	<b>210</b>
28.1	Part 2: Cue Card	210
28.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers	213
<b>29</b>	<b>Describe a person you know who has chosen a career in the medical field</b>	<b>215</b>
29.1	Part 2: Cue Card	215
29.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers	218
<b>30</b>	<b>Describe a person you met at a party and enjoyed a conversation with</b>	<b>223</b>
30.1	Part 2: Cue Card	223
30.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers	226
<b>31</b>	<b>Describe a person you only met once and want to know more about</b>	<b>230</b>
31.1	Part 2: Cue Card	230
31.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers	233
<b>32</b>	<b>Describe a picture/photograph of you that you like</b>	<b>235</b>
32.1	Part 2: Cue Card	235
32.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers	238
<b>33</b>	<b>Describe a place in a village that you visited</b>	<b>242</b>
33.1	Part 2: Cue Card	242
33.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers	245
<b>34</b>	<b>Describe a place in your city where you can see wildlife</b>	<b>251</b>
34.1	Part 2: Cue Card	251
34.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers	254
<b>35</b>	<b>Describe a place in your city that is different from other places</b>	<b>259</b>
35.1	Part 2: Cue Card	259
35.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers	262
<b>36</b>	<b>Describe a place that you would like to learn the culture there</b>	<b>268</b>
36.1	Part 2: Cue Card	268
36.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers	271
<b>37</b>	<b>Describe a place where there was a lot of noise</b>	<b>275</b>
37.1	Part 2: Cue Card	275
37.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers	278
<b>38</b>	<b>Describe a place where you have taken photos more than once</b>	<b>288</b>
38.1	Part 2: Cue Card	288
38.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers	291
<b>39</b>	<b>Describe a place you have been to and would like to recommend others to live there</b>	<b>293</b>
39.1	Part 2: Cue Card	293
39.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers	296

<b>40 Describe a place you visited where the air was polluted</b>	<b>299</b>
40.1 Part 2: Cue Card . . . . .	299
40.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	302
<b>41 Describe a popular/well-known person in your country</b>	<b>305</b>
41.1 Part 2: Cue Card . . . . .	305
41.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	308
<b>42 Describe a positive change that you have made recently in your daily routine</b>	<b>318</b>
42.1 Part 2: Cue Card . . . . .	318
42.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	321
<b>43 Describe a prize you have received recently</b>	<b>324</b>
43.1 Part 2: Cue Card . . . . .	324
43.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	327
<b>44 Describe a public facility that has been renovated and improved recently</b>	<b>331</b>
44.1 Part 2: Cue Card . . . . .	331
44.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	334
<b>45 Describe a public park or garden</b>	<b>337</b>
45.1 Part 2: Cue Card . . . . .	337
45.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	340
<b>46 Describe a quiet place you like to spend your time in</b>	<b>345</b>
46.1 Part 2: Cue Card . . . . .	345
46.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	348
<b>47 Describe a risk you took that ended up with a positive result</b>	<b>353</b>
47.1 Part 2: Cue Card . . . . .	353
47.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	356
<b>48 Describe a rule that is important in your school or at work</b>	<b>361</b>
48.1 Part 2: Cue Card . . . . .	361
48.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	364
<b>49 Describe a rule you dislike and would like to change in the future</b>	<b>368</b>
49.1 Part 2: Cue Card . . . . .	368
49.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	371
<b>50 Describe a skill that you learnt from older people</b>	<b>374</b>
50.1 Part 2: Cue Card . . . . .	374
50.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	377
<b>51 Describe a special cake you received from others</b>	<b>380</b>
51.1 Part 2: Cue Card . . . . .	380
51.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	383
<b>52 Describe a special day out that cost you little money</b>	<b>387</b>
52.1 Part 2: Cue Card . . . . .	387
52.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	390
<b>53 Describe a story someone told you and you remember</b>	<b>392</b>
53.1 Part 2: Cue Card . . . . .	392
53.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	395

<b>54 Describe a subject that you would like to learn in the future</b>	<b>400</b>
54.1 Part 2: Cue Card . . . . .	400
54.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	403
<b>55 Describe a thing you did to learn another language</b>	<b>406</b>
55.1 Part 2: Cue Card . . . . .	406
55.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	409
<b>56 Describe a time that something changed your life in good ways</b>	<b>413</b>
56.1 Part 2: Cue Card . . . . .	413
56.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	416
<b>57 Describe a time that you showed something new to others</b>	<b>418</b>
57.1 Part 2: Cue Card . . . . .	418
57.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	421
<b>58 Describe a time when someone asked for your opinion</b>	<b>424</b>
58.1 Part 2: Cue Card . . . . .	424
58.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	427
<b>59 Describe a time when you answered a phone call from someone you didn't know</b>	<b>431</b>
59.1 Part 2: Cue Card . . . . .	431
59.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	434
<b>60 Describe a time when you helped a child</b>	<b>440</b>
60.1 Part 2: Cue Card . . . . .	440
60.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	443
<b>61 Describe a time when you lost an important and valuable item</b>	<b>452</b>
61.1 Part 2: Cue Card . . . . .	452
61.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	455
<b>62 Describe a time when you missed or were late for an important meeting/event</b>	<b>461</b>
62.1 Part 2: Cue Card . . . . .	461
62.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	464
<b>63 Describe a time when you organized a happy event successfully</b>	<b>466</b>
63.1 Part 2: Cue Card . . . . .	466
63.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	469
<b>64 Describe a time when you received good service in a shop</b>	<b>471</b>
64.1 Part 2: Cue Card . . . . .	471
64.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	474
<b>65 Describe a time when you were stuck in a traffic jam</b>	<b>477</b>
65.1 Part 2: Cue Card . . . . .	477
65.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	480
<b>66 Describe a time you made a promise to someone</b>	<b>482</b>
66.1 Part 2: Cue Card . . . . .	482
66.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	485
<b>67 Describe a time you used your cellphone/smartphone to do something important</b>	<b>488</b>
67.1 Part 2: Cue Card . . . . .	488

67.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	491
<b>68</b>	<b>Describe a time you visited a new place</b>	<b>495</b>
68.1	Part 2: Cue Card . . . . .	495
68.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	498
<b>69</b>	<b>Describe a time you were very busy</b>	<b>502</b>
69.1	Part 2: Cue Card . . . . .	502
69.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	505
<b>70</b>	<b>Describe a toy you liked in your childhood</b>	<b>509</b>
70.1	Part 2: Cue Card . . . . .	509
70.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	512
<b>71</b>	<b>Describe a traditional product in your country</b>	<b>522</b>
71.1	Part 2: Cue Card . . . . .	522
71.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	525
<b>72</b>	<b>Describe a way/change that helps you save a lot of time</b>	<b>528</b>
72.1	Part 2: Cue Card . . . . .	528
72.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	531
<b>73</b>	<b>Describe an ambition that you haven't achieved</b>	<b>536</b>
73.1	Part 2: Cue Card . . . . .	536
73.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	539
<b>74</b>	<b>Describe an area of science that you are interested in and would like to learn more about</b>	<b>542</b>
74.1	Part 2: Cue Card . . . . .	542
74.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	545
<b>75</b>	<b>Describe an energetic person that you know</b>	<b>550</b>
75.1	Part 2: Cue Card . . . . .	550
75.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	553
<b>76</b>	<b>Describe an ideal and perfect place where you would like to stay</b>	<b>556</b>
76.1	Part 2: Cue Card . . . . .	556
76.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	559
<b>77</b>	<b>Describe an important decision that you made</b>	<b>563</b>
77.1	Part 2: Cue Card . . . . .	563
77.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	566
<b>78</b>	<b>Describe an important event you celebrated</b>	<b>569</b>
78.1	Part 2: Cue Card . . . . .	569
78.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	572
<b>79</b>	<b>Describe an important river/lake in your country</b>	<b>575</b>
79.1	Part 2: Cue Card . . . . .	575
79.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	578
<b>80</b>	<b>Describe an interesting discussion you had with your friend</b>	<b>583</b>
80.1	Part 2: Cue Card . . . . .	583
80.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	586
<b>81</b>	<b>Describe an interesting neighbor</b>	<b>591</b>
81.1	Part 2: Cue Card . . . . .	591



81.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	594
<b>82</b>	<b>Describe an interesting song</b>	<b>598</b>
82.1	Part 2: Cue Card . . . . .	598
82.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	601
<b>83</b>	<b>Describe an invention that has changed how people live</b>	<b>608</b>
83.1	Part 2: Cue Card . . . . .	608
83.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	611
<b>84</b>	<b>Describe an invention that has changed the world in a positive way</b>	<b>613</b>
84.1	Part 2: Cue Card . . . . .	613
84.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	616
<b>85</b>	<b>Describe an item of clothing that someone gave you</b>	<b>618</b>
85.1	Part 2: Cue Card . . . . .	618
85.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	621
<b>86</b>	<b>Describe an occasion that you lost something in public</b>	<b>624</b>
86.1	Part 2: Cue Card . . . . .	624
86.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	627
<b>87</b>	<b>Describe an occasion when someone gave you positive advice or suggestions about your work/study</b>	<b>630</b>
87.1	Part 2: Cue Card . . . . .	630
87.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	633
<b>88</b>	<b>Describe an occasion when you helped a family member</b>	<b>637</b>
88.1	Part 2: Cue Card . . . . .	637
88.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	640
<b>89</b>	<b>Describe an occasion you wore your favourite clothes</b>	<b>646</b>
89.1	Part 2: Cue Card . . . . .	646
89.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	649
<b>90</b>	<b>Describe an old friend you had lost touch with but got in contact with again</b>	<b>651</b>
90.1	Part 2: Cue Card . . . . .	651
90.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	654
<b>91</b>	<b>Describe an old person you know who has had an interesting life</b>	<b>657</b>
91.1	Part 2: Cue Card . . . . .	657
91.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	660
<b>92</b>	<b>Describe an online video in which you learned something new</b>	<b>663</b>
92.1	Part 2: Cue Card . . . . .	663
92.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	666
<b>93</b>	<b>Describe someone else's room you enjoy spending time in</b>	<b>669</b>
93.1	Part 2: Cue Card . . . . .	669
93.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	672
<b>94</b>	<b>Describe someone (a famous person) that is a role model for young people</b>	<b>676</b>
94.1	Part 2: Cue Card . . . . .	676
94.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	679

<b>95 Describe someone you know who made a good decision recently</b>	<b>682</b>
95.1 Part 2: Cue Card . . . . .	682
95.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	685
<b>96 Describe someone you really like to spend time with</b>	<b>690</b>
96.1 Part 2: Cue Card . . . . .	690
96.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	693
<b>97 Describe something that surprised you and made you happy</b>	<b>698</b>
97.1 Part 2: Cue Card . . . . .	698
97.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	701
<b>98 Describe something that was broken in your home and then re-paired</b>	<b>705</b>
98.1 Part 2: Cue Card . . . . .	705
98.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	708
<b>99 Describe something that you can't live without</b>	<b>712</b>
99.1 Part 2: Cue Card . . . . .	712
99.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	715
<b>100 Describe something that you did with someone/a group of people</b>	<b>719</b>
100.1 Part 2: Cue Card . . . . .	719
100.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	722
<b>101 Describe something you did that has made you feel confident</b>	<b>725</b>
101.1 Part 2: Cue Card . . . . .	725
101.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	728
<b>102 Describe something you did that made you feel proud</b>	<b>733</b>
102.1 Part 2: Cue Card . . . . .	733
102.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	736
<b>103 Describe something you do that can help you concentrate on work or study</b>	<b>739</b>
103.1 Part 2: Cue Card . . . . .	739
103.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	742
<b>104 Describe something you do to keep fit and healthy</b>	<b>745</b>
104.1 Part 2: Cue Card . . . . .	745
104.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	748
<b>105 Describe something you received for free</b>	<b>752</b>
105.1 Part 2: Cue Card . . . . .	752
105.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	755
<b>106 Describe something you taught to your friend</b>	<b>758</b>
106.1 Part 2: Cue Card . . . . .	758
106.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	761
<b>107 Describe something you would like to learn in the future</b>	<b>767</b>
107.1 Part 2: Cue Card . . . . .	767
107.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	770
<b>108 Describe your favourite food at a traditional festival in your country</b>	<b>773</b>

---

108.1	Part 2: Cue Card . . . . .	773
108.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	776
<b>109</b>	<b>Describe your favourite place in your house where you can relax</b>	<b>782</b>
109.1	Part 2: Cue Card . . . . .	782
109.2	Part 3: Follow-up Questions and Answers . . . . .	785

## 《雅思口說當季真經全詳解》

感謝您選擇《雅思口說當季真經全詳解》做為準備雅思口語考試的練習材料。我們相信本書將為您提供有用的指導和素材，幫助您充分展示您的語言能力和應對技巧。

以下是本書參考答案的構成方式說明。瞭解這些架構，可以幫助您進一步發揮本書的效能。

### Part 2 答案結構

- **段落順序**

本書原則上按照問題的出現順序來組織 part 2 的答案內容。

- **段落內容**

每個分段的開頭通常是一個主題句，用以引出該段落的主要內容。最後一段則是結論，綜合全文的內容，給出一個總結性的陳述。

- **答案字數**

每個 part 2 答案的篇幅約在 250–300 字左右，但您可以根據需要自行取捨。

- **詞彙難度**

我們使用具有 7-8 分程度的雅思口說詞彙和表達方式，以展示您的語言能力。

### Part 3 答案結構

- **答案內容**

Part 3 的內容結構相對簡單。每個回答的第一句是問題的簡答，即對問題進行直接回答。接下來的內容則是進一步的分析和支持，提供相關論點、舉例或進行比較等等。

- **答案字數**

每個 part 3 答案的字數約在 80–100 字之間，一般包含 4–5 句。

- **詞彙難度**

我們使用具有 7-8 分程度的雅思口說詞彙和表達方式，以展示您的語言能力。

### 針對台灣考生設計

《雅思口說當季真經全詳解》內容針對台灣考生的背景設計，以

1 確保與您的實際情況相符。然而，部分涉及個人生活的問題，您可以  
2 根據自己的經驗進行調整。

### 3 不必一定說真心話

4 請注意，在雅思口說考試中，回答問題主要測試您的應對能力，  
5 並非要求您提供真實的個人信息。因此，您不必一定說真心話，可以  
6 根據需要發揮自己的想像力和創造力，以達到最佳的表達效果。

## 7 使用說明

8 針對不同長短的準備時間，以下是本書的一些建議使用方式。

### 9 長時間準備

- 10 ● 長時間準備的考生可以更充分地利用這本答案書，逐步學習和  
11 理解其中的解答結構、詞彙和表達方式。
- 12 ● 可以從頭到尾閱讀整本書，並將答案和相關的詞彙和句型進行  
13 筆記和整理。
- 14 ● 在準備的過程中，可以嘗試根據書中的解答結構和詞彙，進行  
15 口說練習並逐步提高流暢度和表達能力。

### 16 短時間準備

- 17 ● 如果時間有限，建議專注於書中的部分問題或範例，特別是那  
18 些與自身經驗相關性很低（也就是陌生）的題目。
- 19 ● 選擇幾個問題進行深入研究，將重點放在答案結構和相關詞彙  
20 上，並嘗試在短時間內練習口說。
- 21 ● 使用本書作為參考和指南，但不必試圖記住每一個答案。著重  
22 於理解和運用答案的結構和表達方式，以發展自己的想法和觀  
23 點。

24 不論準備時間長短，重要的是掌握解答的結構和詞彙，並以流暢  
25 自然的方式表達思想。在練習口說時，請確保不僅專注於答案的內  
26 容，還要注意語速、語調和語音準確性。

27 最重要的是，多做口說練習，並將本書中的內容和示例作為指  
28 南，逐漸提高自己的口說能力。

29 希望這些建議能對您有所幫助，如果您有任何問題或需要進一步  
30 的協助，請隨時（利用本書封面上的聯絡方式）與我們聯繫。

31 最後，祝您準備順利並取得理想的雅思口說成績！

# 95

## Describe someone you know who made a good decision recently

### 95.1 Part 2: Cue Card

[97]

Describe someone you know who made a good decision recently.

You should say:

who he/she is

when he/she made the decision

what decision he/she made

why it was a good decision

and explain how you felt about the decision.

## Suggested Answer

1           Recently, my friend Lisa made a commendable decision that I  
2 believe significantly impacted her life in a positive way. Lisa, a  
3 colleague of mine, decided to pursue further education by enrolling in  
4 a professional certification program related to her field of work.

5           She made this decision about two months ago when she  
6 realized the importance of upgrading her skills and qualifications to  
7 advance in her career. Despite being unsure initially due to the time  
8 and financial commitment required for the program, she ultimately  
9 decided to go ahead with it.

10           The decision to enroll in the certification program was  
11 undoubtedly a wise one for several reasons. Firstly, it demonstrated  
12 Lisa's proactive approach to personal and professional development,  
13 showing her commitment to enhancing her knowledge and expertise  
14 in her field. Secondly, acquiring the certification would open up new  
15 opportunities for career advancement and potentially lead to  
16 higher-paying job prospects.

17           As a friend and colleague, I felt proud of Lisa for taking such a  
18 decisive step towards her career goals. Her determination and  
19 willingness to invest in her future were inspiring, and I have no doubt  
20 that her decision will yield fruitful outcomes in the long run. Moreover,  
21 witnessing her determination served as a reminder of the importance  
22 of continuous learning and self-improvement in achieving success.

## 擬答中譯

1 最近，我的朋友麗莎做出了一個值得稱讚的決定，我相信  
2 這個決定對她的人生產生了積極的影響。麗莎是我的同事，她  
3 決定繼續深造，報名參加與其工作領域相關的專業認證課程。

4 大約兩個月前，當她意識到提升自己的技能和資歷對職業  
5 發展的重要性時，她做出了這個決定。儘管起初她對該計畫所  
6 需的時間和經濟投入並不確定，但最終還是決定參加。

7 出於幾個原因，報名參加認證計畫無疑是一個明智的決定。  
8 首先，這顯現麗莎對個人和職業發展採取了積極主動的態度，  
9 顯現她致力於提高自己在本領域的知識和專業技能。其次，獲  
10 得認證將為她的職業發展開闢新的機遇，並有可能帶來更高薪  
11 的工作前景。

12 作為麗莎的朋友和同事，我為她向自己的職業目標邁出如  
13 此果斷的一步而感到驕傲。她為自己的未來投資的決心和意願  
14 令人鼓舞，我毫不懷疑，從長遠來看，她的決定將產生豐碩的  
15 成果。此外，目睹她的決心也提醒了我們不斷學習和自我完善  
16 對於取得成功的重要性。



## 95.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers

### 1. Should parents make decisions for their children?

Parents should guide their children's decision-making process rather than making decisions for them outright. For instance, they can provide advice, share their values, and discuss potential outcomes to help children develop critical thinking skills and autonomy.

#### 父母應該為子女做決定嗎？

父母應指導子女的決策過程，而不是直接替他們做決定。例如，他們可以提供建議，分享自己的價值觀，討論可能出現的結果，幫助孩子培養批判性思維能力和自主性。

### 2. Do you think parents are the best people to make decisions about their children's education?

While parents play a crucial role in their children's education, decisions about education should involve collaboration between parents, teachers, and students. For example, parents can support their children's learning by communicating with teachers, providing resources, and encouraging academic exploration based on their children's interests and abilities.

#### 你認為父母是決定子女教育的最佳人選嗎？

雖然家長在子女的教育中起著至關重要的作用，但有關教育的決定應由家長、教師和學生共同作出。例如，家長可以通過與教師溝通、提供資源、鼓勵子女根據自己的興趣和能力進行學術探索來支持子女的學習。

### 3. At what age do you think children can be allowed to make decisions by themselves?

Children's ability to make decisions independently varies depending on their maturity, life experiences, and cognitive development. While some children may demonstrate decision-making skills at a younger age, others may require more guidance and support. Ultimately, parents should gradually empower children to make age-appropriate decisions as they demonstrate readiness and responsibility.

#### 你認為孩子幾歲可以自己決定？

兒童獨立做決定的能力因其成熟程度、生活經歷和認知發展而異。有些孩子可能在較小的年齡就表現出決策能力，而有些孩子則可能需要更多的指導和支援。歸根結底，父母應該在孩子表現出準備就緒和責任感的時候，逐步讓他們做出與年齡相適應的決定。

### 4. Why do most children find it difficult to make decisions?

Children may find it challenging to make decisions due to factors such as fear of making mistakes, uncertainty about outcomes, or lack of confidence in their judgment. Additionally, children may struggle with decision-making when faced with overwhelming choices or conflicting priorities. Parents can help alleviate these challenges by providing guidance, reassurance, and opportunities for decision-making practice.

#### 為什麼大多數兒童難以做出決定？

由於害怕犯錯、對結果不確定或對自己的判斷缺乏信心等因素，兒童可能會覺得做決定很困難。此外，當面臨難以應付的選擇或相互衝突的優先事項時，孩子們可能會在決策中掙扎。父母可以通過提供指導、保證和決策練習的機會來幫助減輕這些挑戰。

## 5. Should parents interfere in children's decision-making?

Parents should strike a balance between supporting children's autonomy and providing guidance when necessary. For example, while parents should respect children's choices and encourage independent decision-making, they may intervene if decisions pose significant risks or go against family values. Ultimately, parents' involvement should empower children to make informed decisions while ensuring their well-being and safety.

### 父母是否應該干預子女的決策？

父母應在支持子女自主和必要時提供指導之間取得平衡。例如，父母應尊重子女的選擇並鼓勵他們獨立做決定，但如果決定會帶來重大風險或違背家庭價值觀，父母也可以進行干預。歸根結底，父母的參與應使兒童有能力做出明智的決定，同時確保他們的福祉和安全。

## 6. How should parents help their children make decisions?

Parents can help their children make decisions by providing guidance, fostering open communication, and encouraging critical thinking skills. For example, they can discuss options, weigh pros and cons, and explore potential consequences together. Additionally, parents can serve as positive role models by demonstrating effective decision-making strategies and respecting children's choices.

### 父母應如何幫助子女做決定？

父母可以通過提供指導、促進坦誠交流和鼓勵批判性思維技能來幫助孩子做決定。例如，他們可以一起討論各種選擇，權衡利弊，探討潛在的後果。此外，父母還可以通過示範有效的決策策略和尊重孩子的選擇，起到積極的榜樣作用。

## 7. Should children make decisions on their own?

Children should gradually learn to make decisions on their own as they grow and mature. While parents play a supportive role in guiding children's decision-making process, empowering children to make age-appropriate decisions fosters independence, confidence, and responsibility.

### 兒童應該自己做決定嗎？

隨著兒童的成長和成熟，他們應該逐漸學會自己做決定。父母在引導孩子做決定的過程中有著輔助作用，而讓孩子做出與年齡相適應的決定則能培養他們的獨立性、自信心和責任感。

## 8. How should parents help their children make decisions?

Parents can help their children make decisions by providing guidance, fostering open communication, and encouraging critical thinking skills. For example, they can discuss options, weigh pros and cons, and explore potential consequences together. Additionally, parents can serve as positive role models by demonstrating effective decision-making strategies and respecting children's choices.

### 父母應如何幫助子女做決定？

父母可以通過提供指導、促進坦誠交流和鼓勵批判性思維技能來幫助孩子做決定。例如，他們可以一起討論各種選擇，權衡利弊，探討潛在的後果。此外，父母還可以通過示範有效的決策策略和尊重孩子的選擇，起到積極的榜樣作用。

## 9. Do parents in your country take decisions for their children?

In my country, parents typically play a significant role in guiding their children's decisions, especially in matters concerning education, career choices, and family obligations. However, there is a growing emphasis on empowering children to participate in decision-making processes and express their preferences with parental support and guidance.

### 貴國的父母是否為子女做決定？

在我國，父母通常在指導子女做決定方面發揮著重要作用，尤其是在有關教育、職業選擇和家庭義務的問題上。不過，人們

1 越來越重視讓子女有能力參與決策過程，並在父母的支持和指  
2 導下表達自己的喜好。

3 **10. Do you think it is advisable listening to others' advice**  
4 **when making decisions?**

5 Yes, listening to others' advice when making decisions can provide  
6 valuable insights, alternative perspectives, and informed guidance.

7 However, it's essential to critically evaluate advice based on its  
8 relevance, credibility, and alignment with personal values and goals.

9 Ultimately, making well-informed decisions involves considering  
10 various viewpoints while trusting one's judgment and intuition.

11 **你認為在做決定時聽取別人的建議是否明智？**

12 是的，在做決定時聽取他人的建議可以提供寶貴的見解、不同  
13 的視角和明智的指導。但是，必須根據建議的相關性、可信度  
14 以及與個人價值觀和目標的一致性進行批判性評估。歸根結底，  
15 要做出明智的決策，就必須考慮各種觀點，同時相信自己的判  
16 斷和直覺。

# 96

**Describe someone you really like to spend time with**

**96.1** Part 2: Cue Card

**[98]**

Describe someone you really like to spend time with.

You should say:

who this person is

how you knew him/her

what you usually do together

and explain why you like to spend time with him/her.

## Suggested Answer

1           Someone I truly enjoy spending time with is my childhood friend,  
2 Sarah. We've known each other since we were in kindergarten, and  
3 our bond has only grown stronger over the years.

4           Sarah and I became friends when we were just five years old,  
5 and our friendship has stood the test of time. We met in our  
6 kindergarten class and quickly became inseparable. Our shared  
7 interests, from a love for books to a passion for exploring nature,  
8 brought us even closer.

9           One of the things we love to do together is go on hiking trips.  
10 Both of us developed a deep appreciation for the outdoors as we  
11 grew up, and hiking became a shared hobby. We often plan weekend  
12 getaways to nearby nature reserves or mountains, where we can  
13 immerse ourselves in the beauty of the natural world. Whether it's  
14 conquering a challenging trail or simply sitting by a serene lake, the  
15 experience is always enriched by our conversations and laughter.

16           Sarah is a fantastic listener and has an incredible sense of  
17 humor. Whenever we're together, we can talk about anything and  
18 everything. From our childhood memories to our dreams for the  
19 future, our conversations flow effortlessly. She's also the one who can  
20 make me laugh even on the gloomiest of days, and our inside jokes  
21 always leave us in stitches.

22           What I cherish most about spending time with Sarah is the  
23 genuine connection we share. She understands me like no one else,  
24 and I feel completely at ease in her presence. We support each other  
25 through life's ups and downs, and her friendship has been a source of  
26 comfort and strength.

27           In conclusion, I truly enjoy spending time with my childhood  
28 friend, Sarah. We met in kindergarten, share a love for the outdoors,  
29 and have an unbreakable bond. Our hiking adventures, heartfelt  
30 conversations, and laughter make our time together incredibly  
31 special. Sarah's friendship is a treasure, and I couldn't ask for a better  
32 companion to share life's journey.

## 擬答中譯

1 我非常喜歡和兒時的朋友莎拉在一起。我們從幼稚園時就  
2 認識了，這些年來我們的聯繫越來越緊密。

3 莎拉和我在五歲時就成了朋友，我們的友誼經受住了時間  
4 的考驗。我們在幼稚園的班級裡相識，很快就形影不離了。我  
5 們共同的興趣愛好，從對書籍的熱愛到對探索大自然的熱情，  
6 讓我們更加親密無間。

7 我們最喜歡一起做的事情之一就是徒步旅行。在我們的成  
8 長過程中，我們都對戶外活動產生了濃厚的興趣，遠足也成了  
9 我們的共同愛好。我們經常計畫週末去附近的自然保護區或山  
10 區旅行，讓自己沉浸在大自然的美景中。無論是征服具有挑戰  
11 性的山路，還是僅僅坐在寧靜的湖邊，我們的談話和歡笑都會  
12 豐富我們的經歷。

13 莎拉是一個出色的傾聽者，而且幽默感十足。每當我們在  
14 一起時，我們可以無所不談。從童年的回憶到未來的夢想，我  
15 們的談話毫不費力。即使在最陰鬱的日子裡，她也能讓我開懷  
16 大笑，我們之間的笑話總是讓我們忍俊不禁。

17 與莎拉共度的時光中，我最珍惜的是我們之間真誠的聯繫。  
18 她對我的理解無人能及，在她面前我感到完全自在。我們在人  
19 生的起起落落中相互扶持，她的友誼是我安慰和力量的源泉。

20 總之，我非常喜歡和我兒時的朋友莎拉在一起。我們在幼  
21 稚園相識，共同熱愛戶外活動，有著難以割捨的情誼。我們一  
22 起遠足探險，一起傾心交談，一起歡聲笑語，這一切都讓我們  
23 在一起的時光無比特別。莎拉的友誼是我的財富，我再也找不  
24 到比她更好的伴侶來分享我的人生旅程了。



## 96.2 Part 3: Follow-up Questions and Answers

### 1. How many generations usually live together in your country?

In my country, it's typical to find three generations cohabiting harmoniously. This multigenerational living arrangement often comprises grandparents, parents, and children, symbolizing strong family bonds and intergenerational support. It's a cultural norm that fosters close-knit family connections, allowing grandparents to impart wisdom and values to younger generations, while the younger members provide care and companionship to their elders.

#### 在貴國，通常有幾代人生活在一起？

在我國，典型的情況是三代人和諧共處。這種多代同堂的生活安排通常包括祖父母、父母和子女，象徵著牢固的家庭聯繫和代際支持。這是一種文化規範，它促進了緊密的家庭聯繫，使祖父母能夠向晚輩傳授智慧和價值觀，而晚輩則為長輩提供照顧和陪伴。

### 2. Is it important to visit family members?

Visiting family members is considered of utmost importance in my culture. It signifies our commitment to maintaining strong family ties. Regular visits are not merely about physical presence but also about emotional connection and sharing moments of joy and sorrow. Family gatherings during holidays or special occasions are cherished traditions, strengthening our sense of belonging and unity.

#### 探親重要嗎？

在我的文化中，探親被認為是最重要的事情。這標誌著我們致力於保持牢固的家庭聯繫。定期探訪不僅是身體上的陪伴，也是情感上的聯繫，是分享喜怒哀樂的時刻。節假日或特殊場合的家庭聚會是我們珍視的傳統，它增強了我們的歸屬感和團結感。

### 3. What are the values of family in your country?

Family values in my country revolve around unity, respect for elders, and the nurturing of close relationships. We prioritize spending quality time together, sharing meals, and celebrating traditions. Our culture places a high value on caring for aging family members, and there's a strong sense of duty to support and protect one another.

#### 貴國的家庭價值觀是什麼？

我國的家庭價值觀以團結、尊重長輩和培養親密關係為核心。我們優先考慮共度美好時光、共用美食和慶祝傳統。我們的文化非常重視照顧年邁的家庭成員，並且有強烈的相互支持和保護的責任感。

### 4. Why is family bonding necessary for happiness in life?

Family bonding is deemed essential for happiness in life due to its role in providing emotional security and a strong support system. The bonds forged within a family offer unwavering love, understanding, and a sense of belonging. These connections serve as a safety net during challenging times and amplify our joy during moments of celebration. Ultimately, happiness often stems from knowing you have a loving and dependable family by your side.

#### 為什麼家庭聯繫是幸福生活的必要條件？

家庭聯繫在提供情感安全和強大的支援系統方面發揮著重要作用，因此被認為是生活幸福的關鍵。家庭內部建立的聯繫提供堅定不移的愛、理解和歸屬感。在充滿挑戰的時刻，這些聯繫就像一張安全網，在歡慶的時刻，這些聯繫會放大我們的喜悅。歸根結底，幸福往往源於你知道自己身邊有一個充滿愛和可靠的家庭。

## 5. Do you think the support from a friend is different from the support from a family member?

Support from friends and family members can differ in certain ways. Family often provides a profound, unconditional love that spans a lifetime. The bonds with family members are deeply ingrained, rooted in shared history and experiences. On the other hand, friends may offer diverse perspectives and varied life experiences, enriching our lives in unique ways. While both forms of support are invaluable, familial support tends to be deeply ingrained, forming an unbreakable foundation, while friends can bring fresh insights and companionship to our lives, often complementing the support we receive from family.

### 你認為朋友的支持與家人的支持不同嗎？

來自朋友和家人的支持在某些方面會有所不同。家人提供的往往是一種深刻的、無條件的、跨越一生的愛。與家人的聯繫根深蒂固，植根於共同的歷史和經歷。另一方面，朋友可以提供不同的視角和不同的人生經歷，以獨特的方式豐富我們的生活。雖然這兩種形式的支持都非常寶貴，但家人的支持往往根深蒂固，形成牢不可破的基礎，而朋友則能為我們的生活帶來新的見解和陪伴，往往是對家人支持的補充。

## 6. What kinds of people are easy to get along with?

People who are open-minded, empathetic, and good listeners are generally easy to get along with. They are approachable, understanding of different perspectives, and willing to compromise when conflicts arise. For example, I find it easy to connect with colleagues who are receptive to new ideas and respectful of others' opinions.

### 什麼樣的人容易相處？

思想開放、富有同情心、善於傾聽的人通常很容易相處。他們平易近人，理解不同的觀點，並願意在發生衝突時做出妥協。例如，我發現與樂於接受新想法、尊重他人意見的同事相處很容易。

## 7. How do leaders get along with their subordinates?

Effective leaders foster positive relationships with their subordinates through open communication, mutual respect, and support. They lead by example, demonstrate fairness, and provide guidance and feedback. Building trust and showing genuine concern for their team members' well-being are key strategies to get along with subordinates.

### ■ 領導者如何與下屬相處？

有效的領導者通過坦誠溝通、相互尊重和支持，與下屬建立積極的關係。他們以身作則，體現公平，並提供指導和回饋。建立信任和真正關心團隊成員的福祉是與下屬和睦相處的關鍵策略。

## 8. Do people have time for themselves nowadays?

In today's fast-paced world, finding time for oneself can be challenging. Many people lead busy lives due to work, family commitments, and social obligations. However, it's essential to prioritize self-care and create moments for relaxation and personal interests. Whether it's reading a book, practicing a hobby, or simply enjoying quiet time, carving out moments for oneself is crucial for mental and emotional well-being.

### ■ 現在的人有時間做自己嗎？

在當今快節奏的世界裡，為自己尋找時間是一項挑戰。由於工作、家庭責任和社會義務，許多人都過著忙碌的生活。然而，把自我保健放在首位，為放鬆和個人興趣創造時間是非常重要的。無論是看書、培養興趣愛好，還是僅僅享受安靜的時光，為自己留出時間對於精神和情緒的健康至關重要。

## 9. Do you like talking with older people? Why?

Yes, I enjoy talking with older people for several reasons. Firstly, they often have a wealth of life experiences and wisdom to share, which I find insightful and valuable. Secondly, conversing with older individuals allows me to learn about history, culture, and traditions from their perspectives. Lastly, it fosters a sense of respect and intergenerational understanding, bridging the gap between different age groups and strengthening social connections.

### 你喜歡與老年人交談嗎？為什麼？

是的，我喜歡與老年人交談，原因有幾個。首先，他們往往有豐富的人生經驗和智慧可以分享，我覺得這很有見地和價值。其次，與老年人交談能讓我從他們的角度瞭解歷史、文化和傳統。最後，它還能培養一種尊重感和代際理解，消除不同年齡群體之間的隔閡，加強社會聯繫。